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درمکتب امام

خدای ســبحان در آيه 4 ســوره مباركه رعد فرمود: وَ فيِ الارَضِ قطَِعُ مُتِجاوِراتٌ 
وَ جَنّاتٌ مِنْ اعَنابٍ وَ زَرعٌ وَ نخَيلٌ صِنوانٌ وَ غِيرُ صِنوانٍ يسُــقَي بمِاءٍ واحِد. يك هكتار 
زمين كه بر فرض به 10 قســمت تقســيم مي شود، قطَِعٌ مُتِجاوِراتٌ. اين 10 قطعه در 
جوار همند؛ خاك همه يكي، آب همه يكي، هواي همه يكي، آفتاب همه يكي، قمر و 
لُ بعَضَها عَلي بعَضٍ فيِ الاكُُل؛ امّا ميوه ها گوناگون،  شمس براي همه يكي؛ لكن: وَ نفَُضِّ
رنگ ها گوناگون، برگ ها گوناگون، مزه ها گوناگون، بوها گوناگون؛ هر گل يك بويي دارد، 
هر ميوه يك طعم و مزه اي دارد، هر برگ يك رنگي دارد، ميوه ها فرق مي كند. »اكُُل« 
يعني خوراكي، نه خوردن! تمام اين ميوه ها از يكديگر جدايند.فرمود:  اينها ديگر از ناحيه 
مبادي فاعلي افِاضه مي شود. بعد فرمود: كُلُوا وَ ارْعَوا انَعامَكُمْ انَِّ فيِ ذلكَِ لَياتٍ )1( براي 
كسي كه داراي عقل باشد. هر كدام از اينها يك علامت و نشانه قدرت الهي است. اينها 

غير از آن معجزاتي است كه وجود مبارك موساي كليم دارد. 
خلقت بدن انسان از خاك

بعد فرمود: مِنهَا خَلقَناكُم، ما شــما را از زمين آفريده ايم و به زمين مي بريم و بار 
ديگر شــما را از زمين بيرون مي آوريم؛ اينها مربوط به بدن انســان است كه درباره آن 
فرمود: انِيّ خالقٌِ بشََراً مِنْ طِين)2(. حالا بشر اوّلي از طين است كه وضعش روشن است، 
بشرهاي بعدي هم از طين هستند؛ مع الواسطه. يا به وساطه اينكه جدّشان از خاك بود.

الان اگر كســي به پشــت بام اين نظام كيهاني برود، مردم اين زمين را نگاه كند؛ 
مي بيند اينها 2 قرن قبل در همان بيابان ها و خاك ها و مزرعه ها و مرتع ها بودند، 2 قرن 
بعد هم باز در همين مزارعند. يعني اگر از يك فرشته اي سوال كنيم اين 7 ميليارد بشر 
2 قــرن قبل كجا بودند، 2 قرن بعد كجا مي روند، مي فرمايد: 2 قرن قبل در اين باغ ها 
بودند، 2 قرن بعد هم در همين باغ ها هستند. خاك هاي اين باغ ها كه زير درخت بود، 
يا زير بوته خوشه گندم و جو و برنج بود؛ تغذيه شدند، جذب شدند، به صورت برنج و 
گندم و اينها در آمدند، يا به صورت ميوه در آمدند، كم كم به بازار عرضه شدند، نسل 
قبل، از اين ميوه ها خورد و نطفه منعقد شــد و از آن نطفه فرزندي به دنيا آمد، شدند 
اين 7 ميليارد فعلي. اينها هم بعد از چند سال مي ميرند و در قبرستان مي روند و خاك 
مي شوند و قبرستان يك مدّتي مي شود پارك و بعد مي شود اراضي مَوات و مُباح و بعد 
تقسيم مي كنند و بعد هم به صورت مزرعه و باغ در مي آيد، يا به صورت هاي مسكن 

در مي آيد! اين مال اين بدن ها. 
امّا روح هرگز نمي ميرد، خداي سبحان مي فرمايد: شما خيال نكنيد در زمين گم 
مي شــويد! اين تعبير »يعُيدُ« آن معاد مصطلح نيست كه فرمود: مِنهَا خَلقَناكُمْ وَ فيِهَا 
نعُيدُكُمْ وَ مِنهَا نخُرِجُكُمْ تارَهً اخُرَي)3(. معاد مصطلح در آيات ديگر هست، نظير آياتي 
كه از آنها ســوال مي كنند كي ما را دوباره بر مي گرداند؟ قُلْ يحُييهَا الذَِّي انَشَــاهََا اوََّلَ 
ه)4(، بگو كســي كه شــما را بار اوّل آفريد. در بخش هاي ديگر، آيه 51 سوره مباركه  مَرَّ
اسراء اين بود: فَسَيَقُولوُنَ مَنْ يعُيدُناَ. شما كه مي گوييد ما بعد از مرگ حساب و كتابي 
ه)5(. اين »يعيدُكُم« معاد  داريم، كي ما را بر مي گرداند؟ جواب: قُلِ الذَِّي فَطَرَكُمْ اوََّلَ مَرَّ
مصطلح اســت كه انســان دوباره در عالم آخرت زنده مي شود. امّا اين يعُيدُكُم اي كه 
محلّ بحث است، مال اين بدن است كه مِنهَا خَلقَناكُمْ وَ فيِهَا نعُيدُكُمْ وَ مِنهَا نخُرِجُكُمْ 

تارَهً اخُرَي. اين مِنهَا نخُرِجُكُم زمينه معاد مصطلح است.
گرفتاری مشرکان به مشکل حس گرایی

مشــكل آنها اين بود، مي گفتند كه انســان همين بدن اســت! بســياري از اين 
كمونيســت ها، آنوقتي كه خُرُچرُف رئيس جمهور شوروي سابق بود مي گفتند: انسان 
همين اســت كه ما در تالار تشريح مي بينيم و غير از اين نيست. يا )معاذ الله( خدايي 
نيست و گرنه ما مي ديديم. اين تفكر حسّي و حصر معرفت در حس، دامنگير اين مادييّن 
هست كه اگر باشد ما هم مي بينيم. اينها مي گويند:  اگر چيزي ديدني نباشد، )معاذ الله( 
موجود نيست. مشركين حجاز هم گرفتار همين بودند. برخي از بني اسرائيل هم مبتلا 
به همين حس گرايي بودند، كه به موســاي كليم عرض مي كردند: لنَْ نؤُمِنَ لكََ حَتّي 
نرََي اللهََ جَهرَهً )6(؛ تا ما بهِ عيان نبينيم، ايمان نمي آوريم. يا مي گفتند: ارَِناَ اللهَ جَهرَهً )7(.
اين دو آيه نشان مي دهد كه اينها گرفتار حس گرايي بودند. مشركان حجاز هم درباره 

خصوص انسان مبتلا به اين بودند. مي گفتند: ما كه مرديم، در زمين گم مي شويم. 
پاســخي كه قرآن كريم مي دهد مربوط به اين اســت كه: آن )كُم( كه حقيقت 
شماست در زمين نمي رود: قُلْ يتََوَفّاكُم)8(،همه حقيقت شما را فرشته هاي ما مي گيرند. 
اين بدنتان خاك مي شود، دوباره مي سازيم. حقيقت شما از زمين برنخاست. اين بدنتان 
از زمين برخاســت، دوباره مي شود زمين، سه باره ما اين را از زمين بر مي گردانيم. امّا 
شما كه نفََخْتُ فيِهِ مِنْ رُوحِي)9(، به آنجا مرتبط بوديد، با دستگاه غيب مرتبط بوديد؛ 
تمام حقيقت شما را به صورت )كُم(، نه بعَضُكُم؛ تمام هويت شما در دست فرشته هاي 
ماست)يتََوَفّاكُم(. فرشته، عزرائيل )ع( و مأموران، متوفّي اند، شما متوفّا ايد؛ شما وفات 
مي كنيد نه فوت، فرشتگان ما مُستوفيانه تمام، حقيقت شما را اسِتيفا مي كنند، به حضور 

ما مي آورند؛ چيزي در زمين نمي ماند!
ضرورت حفظ اعمال نیک تا قیامت

يك وقت است يك كسي مجرم است، بعد توبه كرد؛ اين يأَتِ رَبهَُّ تائبِاً. چون معيار 
اين نيست كه كسي در گذشته كار خوب كرد يا كار بد كرد! معيار آن است كه كسي 
بد بيايد يا خوب بيايد. اگر كسي كار خوب كرد، بعد )معاذ الله( اين را به هم زد؛ درست 
. يا كســي كار بد كرد،  نيا، امّا اين را به هم زد: ثمَُّ ارْتدََّ اســت كه قَدْ عَمِلَ صالحِاً فيِ الدُّ
ولي توبه كرد؛ آن بد گذشت، ولي فعلًا يأَتِ رَبهَُّ مُؤمِناً.در قرآن كريم، در موقع پاداش 
دهي نمي گويد كسي در دنيا كار خوب كرد، مي گويد: مَنْ جآءَ باِلحَسَنَه؛ كسي نقد در 
دستش باشد، نه اينكه در دنيا كار حسنه كرده باشد! اگر كسي كار خوب كرده، بعد به 
هم زده؛ به اين پاداش نمي دهند!!  معيار آن است كه در صحنه حساب هر كي مي آيد، 

حسنه در دستش باشد: مَنْ جآءَ باِلحَسَنَهِ فَلهَُ عَشرُ امَثالهَِا )10(، نه مَنْ فَعَلَ حَسَنِه! 
در قيامت هم اگر براي علماء حقّ شــفاعت هســت، مال همه نيست. كساني كه 
عْ تشَُــفَّع)11(. خيلي ها هستند كه  بعََثَهُ اللهُ يوُمَ القِيامَهِ فَقيهاً، به او مي گويند: قفِْ تشَْــفَ
در قيامت عوام محشور مي شوند! ايني كه به دنبال نخود سياه درس خوانده، اينكه به 
دنبال القاب بود يا به دنبال مال بود يا به دنبال صرافي بود؛ اين ديگر فقيهاً محشــور 
نمي شود! كسي كه لِلهّ درس بخواند، به درسش عمل بكند و باور بكند، به دنبال صرافي 
نباشد؛ اين شخص بعََثَهُ اللهُ يوُمَ القِيامَهِ فَقيهاً. آنوقت به او مي گويند: بايست و هر كه را 
خواستي شفاعت كن و به همراه خودت ببر: قفِْ تشَْفَعْ تشَُفَّع. عمده آن است كه آنجا 

كه مي آيد، دستش نقد باشد: مَنْ جآءَ باِلحَسَنَه. 
گستردگي مصداق عمل صالح براي نیل به رضاي الهي

قرآن كريم روي عمل تكيه مي كند و عمل خاصی را ذكر نمي كند. گاهي خصوصيّت 
عمل را ذكر مي كند، امّا آن عملی كه مشروع باشد و مورد رضاي خدا باشد. چه دامداري 
و كشــاورزي باشد و چه توليد و خودكفايي؛ فرق نمي كند چه باشد! هر كسي در هر 
كاري كه دارد. اين همه مردم كه هســتند، همه شان كارهايشان شبيه هم نيست! هر 
كســي در هر رشته اي كه هســت، اگركارش را لِلهّ انجام بدهد، مشمول »عمل صالح« 
اســت. لذا در اينگونه از موارد اصلًا عمل، خصوصيّت و نحوه عمل مطرح نيست! حالا 
كسي نماز بخواند يا كشاورزي بكند يا دامداري بكند يا درختكاري بكند، درخت را آب 
بدهــد. هر عمل صالحي را ذات أقدس إله پاداش مي دهد؛ لذا براي اين بخش از آيات 

اصلًا خصوصيّت عمل مطرح نيست. 
رَجاتُ العُلي)12(. حالا اگر  فرمود: مَنْ يأَتهِِ مُؤمِناً قَدْ عَمِلَ الصّالحِاتِ فَاوُلئِكَ لهَُمُ الدَّ
كسي عمل صالح نداشت، ولي مؤمن بود؛ اينچنين نيست كه او را به بهشت راه ندهند. 

بعد از يك مدّتي راه مي دهند، امّا درجات عُلياء به او نمي دهند!
بیانات حضرت آیت الله جوادي آملي )دام عزه( در جلسه درس تفسیر 
سوره طه در جمع طلاب حوزه علمیه قم  ـ ۱۳۸۸/۱۲/۱۷ و ۱۳۸۹/۱/۱۶ 

ـــــــــــــــــــــ
 )1( طه/ 54   )2( ص/ 71     )3( طه/ 55    )4( يس/ 79

)5( اسراء/ 51   )6( بقره/ 55   )7( نساء/ 153 )8( سجده/ 11   
)9( حجر/ 29  و  ص/ 72    )10( انعام/ 160 

)11( علل الشّرايع/ 2/ 394  ـ  با اندكي تفاوت    )12( طه/ 75
خوان حکمت روزهای یکشنبه منتشر می شود.

گستردگي مصادیق عمل صالح 

اتکا به خدا بکنید 
امام خمينی)ره(:

شــما گمان نكنيد كه اتــكا به ماورای خدا بــرای ما بتواند يك 
كارگشايی بكند، اتكا به خدا بكنيد. اگر ما يك روز اتكای خودمان را 
از خدا برداشتيم و روی نفت گذاشتيم يا روی سلاح گذاشتيم، بدانيد 

كه آن روز، روزی است كه ما رو به شكست خواهيم رفت.
 صحیفه امام؛ ج ۲۰؛ ص۷۷؛ جماران؛ ۲۸تیر۱۳۶۵

هیئت رئیسه مجلس:

وزیر كشور با حضور در جلسه علنی درباره پول های كثیف توضیح بدهد

رئیس سازمان انرژی اتمی در پاسخ به پرسشی درباره 
خواست اوباما برای تعلیق ۱۰ ساله فعالیت های هسته ای 
کشــورمان گفت: این دوره اعتمادسازی را فعلًا ایکس 
گفته ایم، یعنی گفته ایم زمانش فعلًا مشخص نیست و 

بعداً باید مشخص شود.
»علی اكبر صالحی« رئيس ســازمان انرژی اتمی در گفت 
و گو با خبرگزاری صدا و ســيما درباره آخرين نتايج مذاكرات 
هســته ای ايران و 5+1 و ارزيابی اش از موضوعات مطرح شده 

به اظهارنظر پرداخت.
صالحــی از آمادگی جمهوری اســلامی ايــران برای رفع 
نگرانی ها خبر داد و گفت: ما اعلام كرده ايم آماده ايم نگرانی های 
آنان را در چارچوب منطقیِ فنی و مقررات و معاهدات بين المللی 
از نظر بازرســی ها و پادمانی رفع كنيم و تاكنون نتايج بسيار 

خوبی داشته ايم.
وی در پاسخ به اين پرسش كه مهمترين موانع رسيدن به 
توافق هسته ای چيست؟ اظهار داشت: ما نمی توانيم وارد جزييات 
شويم؛ اكنون درباره موضوع تحقيق و توسعه مذاكره می كنيم 

كه هنوز به نتيجه كاملی نرسيده ايم.
رييس سازمان انرژی اتمی ادامه داد: فردو دستور كار دور 

بعدی مذاكرات است. ما همچنين درباره فردو صحبت می كنيم 
كه هنوز مذاكرات ادامه دارد؛ در اين دو مورد هم پيشنهادهای 

ما بسيار معقول و منطقی است.
صالحی درباره رآكتور اراك گفت: راكتور اراك با تغييراتی 
باقی می ماند. اين موضوع جزو يكی از مســائل چالش برانگيز 
مذاكراتی بود كه به لطف الهی، منطق جمهوری اســلامی در 

اين زمينه با موافقت طرف مقابل مواجه شد. 
وی همچنين خاطرنشــان كرد: اصلی كه ما از آن پيروی 
می كنيم حفظ هويت صنعتی، حفظ نشاط فنآوری هسته ای و 

حركت مستمر و رو به جلوی ماست.
رييس سازمان انرژی اتمی تصريح كرد: براساس اين اصل 
ما به هيچ عنوان ايســتايی در اين صنعت را قبول نداريم و با 

اين اصول در حال پيشرفت هستيم.
صالحی در پاســخ به پرسش ديگری درباره خواست اوباما 
برای تعليق 10 ساله فعاليتهای هسته ای كشورمان گفت: اين 
دوره اعتمادسازی را فعلًا ايكس گفته ايم، يعنی گفته ايم زمانش 

فعلًا مشخص نيست و بعداً بايد مشخص شود.
وی افزود: انواع پيشــنهادها در اين باره مطرح شده است، 
كمتر از ده ســال، ده سال و بالاتر از آن، اما هنوز درباره زمان 

اعتمادســازی تصميم واحدی كه مقبول دو طرف باشد گرفته 
نشده است.

رييــس ســازمان انرژی اتمــی درباره زمان اســتفاده از 
ســانتريفيوژهای نسل نو نيز گفت: قطعاً يكی از دستاوردهای 
بزرگ فرزندان اين ملت غيور در سازمان انرژی اتمی دستيابی 
به همين ســانتريفيوژهای نسل جديد است و حفظ آن يكی 
از مسئوليت هايی اســت كه ما در اين خصوص قطعاً مشكلی 

نخواهيم داشت.
صالحی افزود: مذاكرات نيز درخصوص برخی امور مربوط 
به زمان توليد و مانند آن است و در حال ادامه مذاكرات هستيم 
اما اصل حفظ اين دستاورد و بكارگيری صنعتی آن پس از دوره 
اعتمادسازی به هر ميزان كه باشد به قوت خود باقی است، زيرا 
مقام معظم رهبری فرموده اند كه بايد بتوانيم 190 هزار ســو 
ظرفيت جداسازی برای غنی سازی داشته باشيم تا تأمين كننده 

نياز سالانه نيروگاه بوشهر باشد. 
وی تأكيد كرد: اين هدف ماست و ما با اين سانتريفيوژهای 
نسل جديد قدمهای بلندی در اين چارچوب برخواهيم داشت؛ 
اســتفاده از اين سانتريفيوژها به جای خود محفوظ است و ما 

با قوت و قدرت موضوع تحقيق و توسعه را ادامه می دهيم. 

رييس ســازمان انرژی اتمی به حضــورش در دور بعدی 
مذاكرات هسته ای با 5+1 اشاره كرد و افزود: تقاضا شده است 
كه بنده در مرحله بعدی مذاكرات نيز حضور داشته باشم اين 
هم از طرف خودمان خواسته شده است و هم طرف مقابل بسيار 

اصرار دارد كه بنده نيز حضور داشته باشم.
به گزارش ايرنا، صالحی همچنين درباره دستور كار مرحله 
بعدی مذاكرات نيز اظهار داشت: موضوعات اصلی مذاكره عمدتاً 
درباره تحقيق و توسعه و فعاليتهای فردو خواهد بود و دو سه 

موضوع فرعی نيز خواهيم داشت.
حل مسائل فنی و شتاب مذاکرات

در همين حال، »بهروز كمالوندی« سخنگوی سازمان انرژی 
اتمی گفت: در اين مذاكرات با حضور افرادی همچون علی اكبر 
صالحی رئيس ســازمان انرژی اتمی ايران و ارنست مونيز وزير 
انرژی آمريكا كار فنی سرعت بيشتری پيدا كرد كه اين سرعت 

كل مذاكرات را تحت تاثير قرار می دهد.
ســخنگوی سازمان انرژی اتمی با بيان اينكه حل مسايل 
فنی سرعت پيشرفت در مذاكرات را بيشتر می كند، گفت: البته 
در مذاكرات هسته ای موضوعات صرفا فنی نيست و موضوعات 

حقوقی و سياسی نيز وجود دارد.

صالحی:

مدت زمان دوره اعتماد سازی فعلا مشخص نیست

نمایندگان مردم کرمان در مجلس شورای اسلامی بر 
لزوم برخورد با عوامل اصلی ضرب و شتم جانباز دفاع 

مقدس در همایش عناصر فتنه در کرمان تأکید کردند.
محمدرضا پورابراهيمی نماينده مردم كرمان و راور با تأكيد 
بر بررســی موضوع ضرب و شــتم جانباز دوران دفاع مقدس 
تصريح كرد: اين اقدام زشــت با هيچ معيار اســلامی و انسانی 

همخوانی ندارد.
وی در گفت وگو با فارس با اشــاره به اتفاقات ناگوار پيش 
آمده در جلســه 14 اســفند در خانه شهر كرمان كه منجر به 

ضرب و شتم يكی از جانبازان جنگ تحميلی شد، گفت: براساس 
گزارش های موثق در زمان برگزاری جلسه، تذكر شفاهی يكی 
از جانبازان حاضر در جلسه به جای ارائه پاسخ منطقی، اعضای 

حاضر، جلسه را به صحنه ضرب و شتم وی تبديل كردند.
پورابراهيمی با بيان اينكه آنچه مسلم است، اتفاقات ناپسند 
مذكور آن هم از ناحيه افرادی كه به گفت وگوی تمدن ها فكر 
می كنند، اما در عمل تذكر شــفاهی يك جانباز را برنمی تابند، 
اصلًا قابل قبول نيست، خاطرنشان كرد: اين اقدام با هيچ معيار 
اسلامی و انسانی همخوانی نداشته و مغاير با ضوابط و دستورات 

برگزاری يك نشست سياسی است.
وی با درخواست از استاندار كرمان به عنوان رئيس شورای 
تأمين برای بررسی ابعاد ضرب و شتم جانباز دوران دفاع مقدس 
تأكيد كرد: با عنايت به اهميت موضوع و برای جلوگيری از تكرار 
اين اقدامات خلاف شــرع و قانون اميد است با تشكيل شورای 
تأمين اســتان كرمان نسبت به بررسی ابعاد موضوع و برخورد 
قانونی با متخلفان اقدامات قانونی انجام شــود. نماينده مردم 
كرمان و راور در مجلس شورای اسلامی خواستار ارائه گزارش 

از اقدامات انجام شده و برخورد با متخلفان شد.

عامل اصلی ضرب و شتم مشخص شود
حسين فتاحی نماينده شهر بابك در مجلس شورای اسلامی 
با ارسال نمابری به فارس با اشاره به نام عامل اصلی ضرب و شتم 
بهرام اميرحيدری جانباز دفاع مقدس در همايش اصلاح طلبان 
كرمان آن را محكوم كرد و گفت: اين جانباز توسط عوامل اين 
فرد مورد ضرب و شتم قرار گرفته است. نماينده مردم شهر بابك 
در مجلس شــورای اسلامی با محكوم كردن اين اقدام شنيع و 
زشت تأكيد كرد: از مسئولان درخواست دارم با جديت با عوامل 

اين اقدام ناشايست برخورد كنند.

تأکید ۲ نماینده مردم کرمان در مجلس:

عوامل ضرب و شتم جانباز دفاع مقدس باید پاسخگو باشند

معاون توسعه مدیریت و پشــتیبانی وزیر آموزش و پرورش با بیان 
اینکه پرداخت مطالبات فرهنگیان از هفته گذشته آغاز شده است، گفت: 
مطالباتی مانند پاداش پایان خدمت بازنشستگان  در سال ۹۴ پرداخت 

می شود.
سيدمحمد بطحايی در گفت وگو با فارس در مورد پرداخت مطالبات فرهنگيان 
اظهار داشــت: پرداخت مطالبات فرهنگيان از هفته گذشــته شروع شده است و 
اميدواريم تا قبل از پايان سال 93 همانطور كه رئيس سازمان مديريت و برنامه ريزی 

كشور اعلام كرد، بخش عمده ای از اين مطالبات پرداخت شود.
وی ادامه داد: معمولاً حسب رويه ای كه خزانه  دارد وقتی به ايام پرداخت حقوق 
می رسد، ساير پرداخت ها متوقف می شود تا از حيث عمليات بانكی بتوانند حقوق و 

مزايای كاركنان را به اجرا درآورند و سپس پرداخت ها آغاز می شود.
بطحايی افزود: براين اساس به دليل اينكه در اين هفته پرداخت حقوق را خزانه 
صورت خواهد داد، اميدواريم در هفته آينده نيز بخشی از مطالبات پرداخت شود.

معاون توسعه مديريت و پشتيبانی وزير آموزش و پرورش گفت: بخش عمده ای 
از مطالبات از نظر ســهم مربوط به پاداش بازنشســتگانی است كه در سال 93 به 
افتخار بازنشســتگی نائل می آيند. وی ادامه داد: رويه سال های قبل اين طور بود 
كه مطالبات بازنشستگی ديرتر پرداخت شود يعنی كسانی كه سال 93 بازنشسته 
می شوند در اوايل سال 94 كه معمولاً ارديبهشت ماه است، پرداخت شود. بطحايی 
خاطرنشان كرد: بنابراين پرداخت  مطالباتی مثل پاداش بازنشستگان  در سال 94 

است اما بخش  عمده ای از ساير مطالبات در سال 93 پرداخت می شود.

معاون وزیر آموزش و پرورش:
پرداخت مطالبات فرهنگیان

 از هفته گذشته آغاز شده است

رئیس کل ستاد نیروهای مسلح تاکید کرد: به نفع 
غربی هاست که با ایران کنار بیایند و رفتار ماجراجویانه 

خود را کنار بگذارند، بگذارند ایران رشد کند.
سرلشــكر حســن فيروزآبادی رئيس كل ستاد نيروهای 
مســلح در همايش »تبيين علمی فرماندهی مطلوب از منظر 
فرماندهی كل قوا« كه در دانشگاه افسری امام علی)ع( برگزار 
شــد، با بيان اينكه فرماندهی مستحكم و قدسی و با قاطعيت 
سيره حضرت امام بود، گفت: امروز در بسياری از آكادمی های 
جهان اقدامات فرماندهان ما در دفاع مقدس مورد بررسی قرار 
می گيرد و در تحولات منطقه چشــم و دل همگان به كمك و 

مستشاری آنان است.
وی در ادامه با اشــاره به انديشــه نظامی حضرت آيت الله 
خامنــه ای تاكيد كرد: انديشــه نظامی آقا به دليل ســوابق او 

مهمترين فاكتور تربيت فرمانده مطلوب است.

وی تقــوا، دانايی و توانمندی را ســه 
مولفه فرماندهی مطلوب دانســت و بيان 
كرد: كارآيی يــگان، نيازمند فرماندهی و 

سازماندهی قوی است.
فيروزآبادی تصريح كرد: فرمانده نبايد 
بــرای دل رئيس جمهور و اينكه مثلا وزير 
ارتباطات شود، كاری كند بلكه نظامی يعنی 
كسی كه فقط نيروهای مسلح را می بيند 
و نه چيز ديگری. فرماندهی كه عشــق به 

سازمانش نداشته باشد فرمانده نيست.
سيدحســن  سرلشــكر  همچنيــن 
فيروزآبادی رئيس ستاد كل نيروهای مسلح 

در حاشيه مراســم در پاسخ به سوالی مبنی بر ارزيابی رئيس 
ســتادكل نيروهای مسلح از وضعيت تكريت گفت: تكريت سر 

راه موصل بوده و يك جايگاه اصلی برای تروريست های داعش 
است كه بايد تخليه شود و به عراق سپرده شود. 

وی در خصوص نقش حضور مستشــاری و مشــاوره ای 

سرلشكر سليمانی فرمانده نيروی قدس سپاه برای آزادسازی 
تكريت اظهار داشت: سليمانی يك مستشار است؛ فرمانده خوب 
جنگ ما است و كارش را خوب بلد است؛ جنگيدن را بلد است، 
هدايت كردن و بسيج كردن در برابر نيروهای تروريستی را نيز 
خوب بلد است. فيروزآبادی تصريح كرد: البته عراقی ها نيز خود 
بســيار هوشمندند و آنچه كه باعث شد دوستان مستشاری ما 
در آنجا مورد نياز باشــد، از هم پاشيدگی نظامات عراق توسط 

آمريكايی ها بود. 
به گزارش تسنيم رئيس ستاد كل نيروهای مسلح در ادامه 
با اشاره به پيشنهادهای هسته ای ايران در مذاكرات 1+5 تاكيد 
كرد: آنها می خواهند تاريخ را عوض كنند و اين امكانپذير نيست؛ 
به نفع غربی هاست كه با ايران كنار بيايند و رفتار ماجراجويانه 
خود را كنار بگذارند، بگذارند ايران رشــد كند و از همسايگان 

خود دفاع كند و ماجراجويی و توطئه سازی را كنار بگذارند.

سرلشکر فیروزآبادی :

به نفع غرب است كه رفتار ماجراجویانه خود را كنار بگذارند

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام تاکید کرد: خرد مبتنی بر 
منطق و استدلال، تنها سلاحی است که می تواند در مقابل خشونت، 
تندروی و ســایر مسایلی که امروز به ناحق مظهر اسلام شده است، 

قرار گیرد.
آيت الله هاشمی رفسنجانی در جلسه شورای آزادانديشی دينی با توجه به 
تأكيد اسلام بر ضرورت تحقيق در امور اعتقادی و آزادی فكر و بيان در قرآن 
گفت: در عصر ارتباطات ســرعت بالای تحولات و پيشرفت های علمی، فقه و 
اجتهاد پويا ضرورت امروز جامعه است تا آزادانديشی اسلام را در سطوح مختلف 

حوزه ها و دانشگاه ها نشان دهد. 
وی افزود: اسلام به روشنفكر دينی نشاط و سرزندگی می بخشد و جامعه 
را از اوضاع و احوال از جمله شناخت دردها و آسيب ها، نقادی نسبت به وضع 
موجود آگاه ساخته و انسان ها را از تحجر و خرافه دور نموده و مزين به عقلانيت 

در فكر و عقل می نمايد. 
هاشــمی رفسنجانی خاطر نشان كرد: راهنمايی های الهی، روشنفكر را از 
لغزش ها حفظ كرده و امكان آزادمنشی در تفكر و انديشه و شجاعت در بيان 

مشكلات جامعه و ترسيم چشم انداز برای آينده را فراهم می كند. 
به گزارش ايسنا رئيس مجمع تشخيص مصلحت تعقل را به عنوان شاخص 
اصلی شناخت حق از باطل و امری مقبول در جهان ذكر كرد و تاكيد كرد: خرد 
مبتنی بر منطق و استدلال، تنها سلاحی است كه می تواند در مقابل خشونت، 
تندروی و ساير مسايلی كه امروز به ناحق مظهر اسلام شده است، قرار گيرد.

هاشمی رفسنجانی :
راهنمایی های الهی، روشنفکر را 

از لغزش ها حفظ می کند

به دنبال مطرح شدن موضوع پول های کثیف و تاثیر 
آن در انتخابات از ســوی وزیر کشور سخنگوی هیئت 
رئیسه مجلس از رحمانی فضلی خواست در این باره در 

جلسه علنی مجلس توضیح دهد. 
هروز نعمتی در گفت و گو با ايسنا اظهار كرد: ما خواستار 
توضيحات وزير كشور هستيم و به نظرم خوب است ايشان در 
جلسه علنی مجلس در اين باره توضيح دهند تا مردم هم در 
جريــان اين موضوع قرار گيرند چرا كه مجری انتخابات خود 

مردم هستند. 
وی افــزود: حتما آقای رحمانی فضلــی ادله ای درمورد 
موضوع پول های كثيف دارند كه اين مســئله را مطرح كردند 
ضمن اين مورد اهميت بســيار زيادی دارد و بايد در جلســه 

علنی مطرح شود. 
ســخنگوی هيئت رئيســه مجلس بيان كرد: وزير كشور 
مستندا بگويد چه كسانی تخلف كرده اند؛ اگر فلان نماينده يا 
فلان عضو شورا تخلف كرده باشند بايد به مردم معرفی شوند 

و خوب است كه اين كار انجام شود. 
نعمتــی در پايان گفت: حتما آقای رحمانی فضلی چنين 
گزارشی را ارائه كنند و قوه قضائيه نيز درباره آن پيگيری های 

لازم را انجام دهد. 
موضوع پول های کثیف از کجا شروع شد؟

گفتنی اســت عبدالرضا رحمانی فضلی دوم اســفند ماه 

سال جاری در نشست سراسری روسای پليس مبارزه با مواد 
مخدر با اشــاره به گردش ســالانه 20 هزار ميليارد تومان به 
دنبال قاچاق مواد مخدر گفته بود: بی شك بخشی از اين پول 
در حوزه سياست، انتخابات و انتقال قدرت سياسی در كشور 

وارد می شود.
وزير كشــور ادامه داده بود: بــه عنوان مثال فردی كه به 
عنوان كانديدای شــورای شهر وارد اين عرصه شده بود برای 
جريان انتخاباتی خود دو ميليارد تومان هزينه كرده و مدعی 
اســت دوستان و رفقايش اين هزينه ها را متقبل شده اند ولی 
سوال اينجاست كه دوستان و رفقای وی چه نذری داشته اند 

كه اين پول را برای انتخابات اين فرد هزينه كردند.
رحمانی فضلی با تأكيد بر اينكه پول های كثيف ناشــی از 
قاچاق مواد مخدر در تمامی بخش ها نفوذ می كند گفته بود: برای 
پاك نگه داشتن قدرت از اين آلودگی بايد تلاش كرد تا پول های 

كثيف قاچاق مواد مخدر وارد حوزه سياست و قدرت نشوند.
اگر اطلاعی دارند اعلام کنند 

به دنبال اين اظهارات رئيس مجلس شــورای اسلامی در 
نطق پيش از دستور روز 13 اسفند خاطرنشان كرد: اخيراً يكی 
از وزرا دو بار مطلبی دال بر ورود پول های قاچاق به ســاختار 
قدرت مطرح كرده است، اگر اطلاعی از انتقال چنين پولی در 

انتخابات اخير دارند كه  آنها را به قدرت رسانده اعلام كنند.
وی ادامه داد:  اين گونه مبهم حرف زدن چه فايده ای جز 

ايجاد شبهات بلاوجه برای كشور دارد مگر مملكت قانون ندارد، 
اگر كسی از اين گونه اقدامات اطلاعی دارد بايد در اختيار قوه 

قضائيه قرار دهد تا رسيدگی شود.
اعلام آمادگی وزیر کشور برای ارایه گزارش در جلسه 

غیرعلنی مجلس
يك روز پس از سخنان رئيس مجلس رحمانی فضلی در 
حاشيه بازديد از مركز نگهداری و درمان معتادان اخوان واقع 
در ملارد كرج درباره پول های كثيف ضمن تاكيد بر اينكه به 
كسانی هشــدار داديم كه در قدرت هستند، گفت: اگر دقت 
نكنيم امكان دارد پول های كثيف در حوزه سياســت و قدرت 
ورود پيــدا كند. بايد دقت كنيم روزنه ها را ببنديم و راه ورود 

اين پول به قدرت بسته شود.
وی افزود: درباره نظری هم كه آقای لاريجانی در مجلس 
دادند، از آنجا كه ايشــان را انسانی بسيار منصف و در برخورد 
با مسايل جدی می دانم، به نظر اطلاع درستی به ايشان نداده 
بودنــد و از اصل صحبت هايم اطلاعی نداشــته و تصور كرده 
بودند بنده گفتم انتخابات كنونی دچار مشكل است. بنده اين 
را نگفتم ولی به همه تذكر دادم كه مواظب باشيد، به هرحال 
حوزه قدرت حوزه مهمی اســت و دارندگان پول های كثيف 

می خواهند برای خود حاشيه امن ايجاد كنند.
وی با اشاره به اينكه گفتند« مگر در كشور قانون نداريم«، 
اظهار كرد: بنده نگفتم قانون نداريم،حتما كشور براساس قانون 

اداره می شــود، ولی قانون به تنهايی كافی نيســت. ما قانون 
داشتيم اما شهرام جزايری به وجود آمد، قانون داشتيم و فساد 
3000 ميلياردی رخ داد، قانون داشــتيم و بابك زنجانی ها به 
وجود آمدند. بايد در كنار قانون اجرای دقيق و قوی و نظارت 
درست برقرار باشد. اگر اجرا، نظارت و قانون در كنار هم باشند 

می توانيم با اين جريان مبارزه كنيم.
دبيركل ستاد مبارزه با مواد مخدر تصريح كرد: بنده انتطار 
دارم مجلس كه برخاسته از متن مردم و در جهت احقاق حق 
مردم و تقويت نظام است با وزارت كشور همصدا شود تا بتوانيم 
با اين جريانات پول كثيف كه مقام معظم رهبری بارها و بارها 
تحت عنوان فساد اقتصادی از آن اسم بردند، مبارزه جدی كنيم.
رحمانی فضلی در پاســخ به پرسشی مبنی بر اينكه آيا با 
توجه به هجمه هايی كه اخيرا در اين خصوص به شــما وارد 
شده گزارشی درباره پولهای كثيف داريد، اظهار كرد: آمادگی 
دارم كه جريان پول كثيف و فرايند آن را هركجا لازم باشــد 
ارايه كنم. از همين جا اعلام می كنم كه آماده ام در يك جلسه 
يك ساعته در صحن غيرعلنی مجلس فرايند پول های كثيف 

را در اقتصاد برای نمايندگان مجلس توضيح دهم.
به دنبال اين سخنان بود كه سخنگوی هيئت رئيسه مجلس 
از رحمانی فضلی خواست به جای جلسه غيرعلنی در يك جلسه 
علنی گزارش ارائه دهد تا همه بدانند كه چه اتفاقی افتاده است 

و قوه قضائيه نيز با مسببان برخورد كند.

استاد درس خارج حوزه اخلاق و ادب را نیاز واقعی امروز جامعه 
دانســت و گفت: تنها راهی که مردم را از پوچی و ناامیدی و ظلم و 

بیدادگری نجات می دهد، تعالیم عالیه  اسلام است.
به گزارش خبرگزاری رسا، اين مرجع تقليد برای همايش »اخلاق مداری 
علوی در راســتای ســيره و اهداف نبوی« پيامی صادر كرد كه بخش هايی از 

آن به شرح ذيل است؛
بسم الله الرحمن الرحيم

تنها راهی كه مردم را از پوچی و نااميدی و ظلم و بيدادگری نجات می دهد، 
تعاليم عاليه  اسلام است. پيامبر گرامی اسلام می فرمايند: »بعثت لاتمم مكارم 
الاخلاق«؛ فلســفه  بعثت آن حضرت، اتمام مكارم اخلاق و روش های حميده 
و پسنديده برای زندگی بهتر و راحتی بيشتر و رفاه و آسايش همگانی است.

امروز جامعه  ما به مكارم اخلاقی احتياج شديد دارد و بدون آنها نمی توان 
با فساد مبارزه نمود. اسلام عزيز برنامه  اخلاقی عميقی را در چهارده قرن پيش 
به اجرا گذارده كه اگر همه با هم همكاری نمايند تا اين برنامه  انسان ساز اجرا 

شود، سطح اخلاق فاضله  جامعه به ميزان بی سابقه ای بالا خواهد رفت.
صفات ناپسند خشم و شهوت، بی عفتی و ناپاكی، حب مال و حب جاه و 
قدرت، حسد،  تجاوز به حقوق ضعيفان، دست اندازی به بيت المال مسلمانان، 
ارتشاء و قضاوت های ظالمانه، تجاوز به حقوق شخصی افراد و اجتماع و عدم 

اجرای قوانين در اسلام محكوم است.
بايد مسلمانان، جامعه را از اين صفات رذيله پاك نمايند. نياز واقعی امروز 
جامعه   ما، اخلاق و ادب اســت و همه به آن نيازمند هســتيم. از حقير طلبه 
تا مســئولان كشــور و مديران و كارمندان و قضات و دانشگاهيان همه به آن 
احتياج داريم و اگر بخواهيم جامعه را به طرف رشد و صلاح ببريم در مرتبه  
اول خودمان بايد اصلاح شويم. آنچه از فرمايشات امير المؤمنين حضرت علی 
عليه السلام در نهج البلاغه می خوانيم همه در راستای اخلاق نبوی و احيای 

ارزش های انسانی می باشد.

آیت الله صافی گلپایگانی:
جامعه ما به مکارم اخلاقی احتیاج شدید دارد

گزارش مستند کیهان

رد پای پول های كثیف در اردوگاه مدعیان اصلاحات
آیت الله نوری همدانی:

مسئولان تلاش کنند 
مردم در مضیقه مالی قرار نگیرند

استاد درس خارج حوزه در شــرح نامه امیرالمؤمنین خطاب به 
مالک اشتر، گفت: مســئولان باید تلاش کنند نعمت ها فراوان شود، 

ارزانی باشد و مردم در مضیقه مالی قرار نگیرند.
به گزارش خبرگزاری رسا، اين مرجع تقليد در ديدار رؤسای سازمان های 
قضايی نيروهای مســلح و دادستان های نظامی سراسر كشور در تشريح نامه 
53 نهج البلاغه كه خطاب به مالك اشتر است، كار فرهنگی و عمران و آبادانی 
كشــور را دو مؤلفه مهم در اداره امور مردم برشــمرد و گفت: بايد تلاش شود 
مردم به لحاظ فرهنگی افراد صالحی باشند، همچنين بايد سعی كنيم نعمت ها 

فراوان و ارزانی باشد تا مردم در مضيقه مالی قرار نگيرند.
وی قضاوت را يكی از مهم ترين و حساس ترين كارها در عرصه اجتماعی 
دانســت و گفت: امام علی)ع( به مالك می فرمايد برای قضاوت با فضيلت ترين 
افراد را انتخاب كن؛ كســی كه در اين مسند است يا در جايگاه پيامبری و يا 
جانشينی او است بنابراين از نظر اخلاقی اگر نتواند به چنين مرتبه ای خود را 

برساند فردی شقی خواهد بود.
آيــت الله نوری همدانی افزود: اين فضيلت بايد در تمام عرصه های علمی، 
ايمانــی، تعهد و فرهنگ در اين فرد جمع باشــد؛ حضرت می فرمايند چنين 
فردی بايد بســيار پر حوصله باشــد، كارها و مراجعات زياد او را در تنگنا قرار 
ندهد، آنقدر در تمام ســطوح عالی باشــد كه كسی به خود جرأت ندهد كه 

بخواهد او را محك بزند.
اســتاد درس خارج حوزه در تشريح ديگر صفات مهم برای قضات از نگاه 
حضرت علی)ع( گفت: قاضی به هيچ وجه نبايد طمع داشــته باشــد؛ هر كجا 
شبهه ای باشد بايد با دقت و توقف مناسب آن را بررسی كند؛ سعی كند هرچه 

بيشتر دلايل را بدست آورد و قاطع ترين افراد در قضاوت باشد.

آیت الله علوی  گرگانی:
حمایت از محرومان 

وظیفه همه اقشار جامعه است
استاد درس خارج حوزه با بیان اینکه با حمایت کردن از مستضعفان 
و محرومان جامعه می شــود یکی از اهداف انقلاب را به ثمر برســانیم؛ 
خاطرنشــان کرد: سازمان بســیج سازندگی در راســتای اهداف امام 
خمینی )ره( و انقلاب در جامعه باید فعالیت بیشتری را از خود نشان دهد.

به گزارش خبرگزاری رسا، اين مرجع تقليد در ديدار مسئول بسيج سازندگی 
استان قم با اشاره به اينكه بايد از محرومان جامعه تقدير به عمل آيد، گفت: حمايت 

از محرومان به عهده همه اقشار جامعه است.
وی با بيان اينكه با حمايت كردن از مســتضعفان و محرومان جامعه می شود 
يكی از اهداف انقلاب را به ثمر برسانيم؛ خاطرنشان كرد: سازمان بسيج سازندگی 
در راستای اهداف امام خمينی )ره( و انقلاب در جامعه بايد فعاليت بيشتری را از 

خود نشان دهد.
آيت الله علوی گرگانی با تقدير و تشــويق اقدامات گروه های جهادی در رفع 
محروميت در كشور، تصريح كرد: گزارش كار خود را به رهبر معظم انقلاب و علما 

ارائه دهيد و  ما هم همواره از اين دست اقدامات حمايت می كنم.

رد پول های کثیف را که وارد فضای سیاسی 
می شود کجا باید جســت وجو کرد؟ این سؤال 
پرسشی اســت که پس از اظهارات ابهام انگیز 
رحمانی فضلی وزیر کشور و استقبال نشریات 
زنجیره ای پیش کشیده شده است. روز گذشته 
نیز همین نشــریات، ســخنان ترکان مشاور 
رئیس جمهور )مدیرعامل اســبق شرکت نفتی 

پتروپارس( را برجسته کردند.
افراطيــون مدعــی اصلاح طلبــی و  اســتقبال 
اعتدال گرايــی از اظهارات فاقد ســند رحمانی فضلی 
در نوع خود جالــب توجه بود چه اينكه همين طيف 
ماه هاست خيز برداشته و رئيس جمهور را تحت فشار 
شديد گذاشــته اند تا رحمانی فضلی را از وزارت كنار 
بزند. همين محافل پيش از اين مدعی بودند رحمانی 
فضلی سهميه علی لاريجانی رئيس مجلس در دولت 
است)!( اما اعتراض لاريجانی به رحمانی فضلی غير از 

اين ادعا را ثابت می كرد.
رئيس مجلس در واكنش به سخنان رحمانی فضلی 
گفــت: اخيراً يكی از وزرا دوبــار مطلبی دال بر ورود 
پول های قاچاق به ســاختار قدرت مطرح كرده است. 
اگر اطلاعی از چنين انتقــال پولی در انتخابات اخير 
دارند كه آنها را به قدرت رســانده اعلام كنند؛ اينگونه 
گرد و مبهم حرف زدن چه فايده ای جز ايجاد شبهات 
بلاوجه برای كشور دارد مگر مملكت قانون ندارد، اگر 
كســی از اينگونه اقدامات اطلاعی دارد بايد در اختيار 

قوه قضائيه قرار دهد تا رسيدگی شود.
رحمانی فضلی به اين اظهارات واكنش نشان داد و 
گفت: ما در مورد پول های كثيف و ورود آنها به سياست 
به كسانی كه در قدرت هستند هشدار داديم و گفتيم كه 
اگر دقت نكنيد ممكن است كه پول های كثيف به حوزه 
سياست و قدرت ورود پيدا كند. بنده آقای لاريجانی را 
انسانی بسيار منصف می دانم و تصوری كه از ايشان دارم 
اين است كه در برخورد با چنين مسائلی جدی هستند.

وی ادامــه داد: به نظرم در مورد صحبت های من 
اطلاع درستی به ايشان نداده اند و آقای لاريجانی از اصل 
صحبت های من اطلاعی نداشته است كه فكر كرده من 

گفته ام كه انتخابات كنونی مشكل دارد.
وی تأكيد كرد: من هرگز چنين حرفی نزدم اما تذكر 
دادم به همه كه مراقب باشيد چون حوزه قدرت حوزه 
مهمی اســت و دارندگان پول های كثيف می خواهند 
برای ورود به اين حوزه و ايجاد حاشيه امن برای خود 

هزينه كنند.
متعاقــب اين اظهارات اكبر تركان مشــاور رئيس 
جمهور با ســايت مدعی اصلاح طلبی نــدای ايرانيان 
مصاحبه ای كرد كه از سوی برخی نشريات زنجيره ای 
آلوده به پول های كثيف برجســته شــد. او ادعا كرد 
ســال 94 سال افشای كسانی اســت كه می خواهند 
با پول های كثيف وارد بازی سياســی شوند. اينكه ما 
ســكوت كنيم و چيزی نگوييم و نقاب از چهره كسی 

برنداريم درست نيست.
تركان در پاسخ به اين سؤال كه اگر دولت يازدهم 
نتواند وعده هايش را عملی كند، قطعاً در ســال سوم 
حركت خود تضعيف خواهد شــد، خاطرنشــان كرد: 
كســانی كه تا ديروز دست شان در جيب دولت بود و 
امروز اين دست كوتاه شده است مانع حركت ما هستند، 
هر جا ما به نقطه كانونی فسادهای آنها می رسيم سر 

و صداها بلند می شود.
اين نوع فرار به جلو در حالی است كه اگر مدعيان 
اصلاح طلبی و اعتدال صادقانه با افكار عمومی برخورد 
كننــد بايد درباره ابهامات شــركت نفتی پتروپارس، 
قرارداد آلوده كرســنت، رشــوه هنگفت شركت نفتی 
اســتات اويل، پولشــويی در دانشــگاه آزاد، زد و بند 
گســترده با مفسدانی چون شــهرام جزايری و كلان 
بدهكارانــی كه بدهی معوقه آنان از دوره اصلاحات تا 
امروز به6500ميليارد تومان رسيده و رانت 650 ميليون 
يورويی به بهانه واردات كنجاله توضيح دهند. يك دهه 

پيش از اين در حالی كه شــركت نفتی پتروپارس در 
انگليس به ثبت رســيده و از لحاظ دولتی و خصوصی 
بودن بلاتكليف بود، حدود 8 ميليارد دلار قرارداد نفتی 
بدون برگزاری مناقصه به اين شركت نورچشمی )وابسته 
به آقايان بهزاد نبوی و تركان و...( واگذار شد حال آن 
كه اگر شــركت دولتی بود بهزاد نبوی به عنوان نايب 
رئيس مجلس نمی توانست رئيس هيئت مديره آن باشد 
و اگر خصوصی بود- كه ظاهرا چنين می نمود- دور زدن 
قانون مناقصه و واگذاری يك امتياز هنگفت چه مفهومی 
می توانست داشته باشد. همان زمان آقای تركان منطقی 
را عرضه كرد مبنی بر اينكه اگر جايی رانتی قرار داديم  

و كسانی ثروتمند شدند نبايد آنان را مواخذه كنيم!
اما مهم تر از ابهامات حقوقی پتروپارس، پورسانت ها 
و رشوه های هنگفتی بود كه در دوره اصلاحات در ازای 
واگذاری برخی قراردادهای كلان نفت و گاز از ســوی 
برخــی عناصر مدعی اصلاحات و ســازندگی دريافت 
می شد كه نمونه آن رشــوه 5 ميليون دلاری استات 
اويل به آقای م-ه و شركا بوده است. همچنان كه برخی 
متوليان وزارت نفت قرارداد كرسنت را با 14 برابر زير 
قيمت به مدت 25 سال به طرف اماراتی واگذار كردند 
چون پورســانت های هنگفت گرفته شده بود. كار به 
جايی رسيد كه صدای برخی نمايندگان دوم خردادی 
از وضعيت مديريت وزارت نفت درآمد. آنها می گفتند 
ظرف 5 دقيقه برخی قراردادهای نفتی ميليارد دلاری 
واگذار می شــود و مجلــس را دور می زنند. علی اكبر 
محتشمی پور رئيس فراكسيون دوم خرداد پس از آن 
كه مديريت وزارت نفت و مسائل پتروپارس را فاجعه 
خواند، ســكوت اختيار كرد و در برابر اصرار خبرنگار 
روزنامه انتخاب اين شعر را خواند كه »هر كه را اسرار 
حق آموختند- مهر كردند و دهانش دوختند«. آن زمان 
آقای روحانی به عنوان دبير شورای عالی امنيت ملی 
بــا رئيس دولت اصلاحات مكاتبه و از اينكه وزير نفت 
اطلاعات قرارداد كرسنت را برای رسيدگی ارائه نمی كند 

و مفاد اين قرارداد خطرناك است، ابراز نگرانی كرد.
نمونه هــای مشــابه زد و بنــد و پول های كثيف 
و پولشــويی را بايد در ســازمان بهينه سازی مصرف 
ســوخت و دانشــگاه آزاد جســت وجو كرد كه سر از 
فضاسازی انتخاباتی  در ســال های 84 و 88 درآورد. 
آيا ايــن قبيل رخدادهای مكــرر افراطيون را مدعی 
اصلاح طلبی حاضرند تا عمق آن بكاوند يا از شيرمادر 
حلال تر می شــمارند و تاروپود رسانه ها و احزاب آنان 
آلوده به همين پول های كثيف اســت؟« به راســتی 
شهرام جزايری كدام مدعيان روزنامه دار اصلاح طلبی 
در مجلس ششــم را با پول خريد و در همان مجلس 
مدعــی اصلاحات، عدم اخذ وثيقه برای وام های كلان 

بانكی را به تصويب رساند؟!
اما اگر بخواهيم ادعای محمدرضا رحيمی معاون 
اول دولت دهم مبنی بر توزيع يك ميليارد تومان پول 
ميان 170 نامزد انتخابات مجلس هشــتم را بررسی 
كنيم، بايد پرسيد كه اولا مستندات اين ادعا كجاست؟ 
ثانيا يك نامزد انتخابات با 5 ميليون تومان ادعايی چه 
اثری می تواند بر انتخابات داشته باشد؟ ثالثا اگر چنين 
ادعاهايی صحت داشــت نبايد 188 نماينده مجلس 
هشتم به استيضاح و بركناری مرحوم كردان از وزارت 
كشور رأی می دادند و نبايد امثال علی اصغر زارعی در 
گوش فرســتاده رحيمی می زدنــد و يا 192 نماينده 
مجلس نهم در زمســتان ســال 1391 به استيضاح و 
بركناری وزيــر رفاه و كار دولت دوم احمدی نژاد رأی 

می دادند.
اكنون بايد از حاشيه سازان دولتی كه می كوشند با 
جنجال، پاسخگويی درباره وعده ها را به محاق افكنند 
خواست كه به جای تكرار شگرد سوخته بگم بگم كه 
مدعی مخالفت با آن بودند، مســتندات خود را به قوه 
قضائيه ارائه دهند و البتــه به هنگام پيگيری پرونده 
مفاسد بزرگ نظير استات اويل و كرسنت و... به حمايت 

از متهمان برنخيزند و...


